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Solveig Norrmans (1934 - 2022 ) målning Vid vedspisen i Hjortis. Se sid 10.

Solveig Norrman till Minne

Flickor 07 vann St Erikscupen



Just nu planerar vi för framtida boenden 
i e�  av Stockholms bästa lägen. Här 
kommer OBOS bygga hållbara lägen-
heter med smarta lösningar som gör 
vardagen lite skönare. 

Blir du medlem i OBOS får du inte bara 
förtur när försäljningen startar – du 
kan även få ekonomisk hjälp om du har 
svårt a�  få din nuvarande bostad såld. 
Dessutom får du mängder av förmåner 
som både sparar pengar och gör väntan 
på din drömbostad lite roligare. 

Bli medlem i OBOS �  

Hi� a hem i Norra 
Djurgårdsstaden 

Stadsljus
Antal lägenheter: ca 320
Planerad säljstart: Ej fastställt
Planerad inflyttning: Ej fastställt

Kolkajen
Antal lägenheter: ca 250
Planerad säljstart: Ej fastställt
Planerad inflyttning: Ej fastställt

Västra Terrasshusen
Antal lägenheter: ca 65
Planerad säljstart: 2024
Planerad inflyttning: Från 2026



Du har väl inte missat Restaurang Ocra 
och Granero Bakery vid Bobergstorget 
som är våra senaste tillskott i Gasverket? 
Välkommen på en fi ka eller lunch, glöm 
inte att ta med rabattkupongen! 

På sikt ska hela Gasverket bli en levande 
stadsdel full av energi - målet är 200 nya 
bostäder, kontorslokaler och mer handel 
och service som förenklar vardagen. 
Följ utvecklingen på gasverket.se

Vi på CA Fastigheter är ett fjärde generationens familjeföretag baserat i 
Kalmar som värnar om utvecklingen av Gasverkets till en levande del av 
Norra Djurgårdsstaden. För oss är det naturligt att ta ansvar för god hälsa och 
gemenskap och är dessutom stolt huvudsponsor till Värtans IK.

FIXA NY ENERGI 
I GASVERKET!

Avklippt hörn ger dig 
20% rabatt på en lunch 

hos Restaurang Ocra 
eller Granero 

Bakery
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VÄRTANS IK

Plusgiro: 25 93 93-7 

Swish 1236023584

Bli medlem i  
Värtans IK
Årsavgiften för en stödjande med-

lem är 250 kr för år 2023. Som 

medlem får du säkert Värtabladet. 

Betala till Värtans IK plusgiro 

259393-7 eller swish 123 602 

35 84. Ange »ny medlem« och din 

postadress.

Hjorthagsinfo

Anmäl dig till Mats Rehns e-postlista och få infor-
mation om vad som händer i Hjorthagen. Andra 
ser inte din adress. (mats.erik.rehn@gmail.com)

HJORT HAGSBOKEN 

med 28 sidor om 
Norra Djurgårdsstaden

Finns i Hjorthagen Tempo (swish) och 
Norra Djurgårdsstaden COOP och Biblioteket (swish).  
Och hos Mats Rehn, mats.erik.rehn@gmail.com, 070-2918323

300 kr

              

Värtans IK:s årsmöte

Klubbens medlemmar inbjuds till årsmötet onsdag 
29 mars 19.00 i klubblokalen på Hjorthagens IP. När-
mare information om mötet kommer senare på 
laget.se/vartans_ik. 

Nuvarande styrelse:

Ordförande: Francois-Laurent Briès (till 2024)
Kassör: Folke Bornhammar (till 2023)
Ledamöter: Mats Liljerehn (till 2024)
Malin Skog Juszczak (till 2024)
Lisa Lind (till 2024)
Mattias Elisson (till 2024)
Lars Falk (till 2024)
Jan Olson (till 2023)
Olof Torén (till 2023)
Emilia Jansson (till 2023)

Valberedning:
Johanna Ankarcrona (johanna.a.ankarcrona@gmail.
com) och Magnus Saari (magnus.saari@gmail.com)

Francois-Laurent Briès tar över ordförandeklubban på årsmötet 2022. Mats Rehn 
lämnar efter 55 år på posten. Mats Liljerehn vice ordförande.



Mats Rehn  
Fd ordförande 
i Värtans ik

Mats Krönika

Mats Krönika
På något sätt fick Stockholms Fotbollförbund reda 
på att jag i mars avgick som ordförande i Värtans 
IK, efter 55 år. Jag uppmanades att skriva en krö-
nika för STFF:s hemsida om min tid som klubbens 
ordförande och fortsätter här med en del tankar 
om tidens gång i de två sporter som jag framförallt 
sysslat med.

Bowling
På 1950-talet besökte jag ofta Sveahallen (Svea-
vägen 118, invigd 1929) för att titta på min pappa, 
som spelade i KK Vanadis. På den tiden hade spe-
larna ett enda klot, ofta ett gummiklot av märket 
Trelleborg. Banorna var gjorda av trä. Käglorna 
restes av unga grabbar, som med fara för livet höll 
till bakom kägelgropen. Protokoll fördes med 
kolkrita på stora blädderblock och cigarröken låg 
tung över hallen. Min mamma gillade inte att jag 
alltför ofta vistades i den ”unkna” bowlinghallen. 
Fram till 1998 lade man ihop de åtta spelarnas 
poäng, kägelpoängen, för att få fram matchens 
segrare

Numera har till och med jag minst tre, färg-
granna, amerikanska plastklot med olika egenska-
per. Banorna är sedan länge i plastlaminat, som 
oljas i olika ”profiler”. Käglorna ställs upp av ett 
sinnrikt maskineri och protokollskrivningen sköts 
av datorer, med publikvänliga TV-skärmar. Rök-

ning är förstås förbjuden. I varje match står 20 så 
kallade banpoäng på spel. Ibland vinner ett lag 
trots lägre kägelpoäng.

Fotboll
Även när det gäller fotboll har väldigt mycket 
förändrats under den 70-årsperiod som jag kan 
överblicka.

Spelsystem: fram till VM i Sverige 1958 spelade 
man ofta med systemet 3-2-5, alltså med en fem-
mannakedja. Brassarna spelade 4-2-4 och ungefär 
tio år senare spelade även Värtan på det sättet.

Bollen: Bollen var länge en brun läderboll med 
snörning (modell skosnöre). Snörningen måste lir-
kas bort för att bollen skulle kunna pumpas. Efter 
en regnmatch vägde bollen avsevärt mycket mer 
än vid avspark. Det var inte kul att nicka en regn-
tung boll, särskilt om pannan råkade träffa snör-
ningen. Under matcherna användes en enda boll. 
Sedan länge är de många matchbollarna gjorda av 
plastmaterial, med ett litet hål för pumpens nippel.

Skorna: När jag blev junior skulle man ha rik-
tiga fotbollsskor och inte vanliga blå gympadojor. 
Jag köpte mina första skor för 5 kr. Tåhättan var 
stenhård och sulorna var försedda med dobbar av 
läder. Varje idrottsplats höll med ett städ, hamma-
re och hovtång för dobb-bytet. När det inte längre 
gick att spika fast dobbarna var skorna slut. Slar-
vade man med att byta dobbarna, blev spikhuvu-
dena frilagda och halvt livsfarliga för motstånda-
ren. För att inte tala om att spikarna kunde tränga 
igenom skosulorna så att man ibland var blodig 
om fötterna efter en match. I dag har minsta knatte 
avancerade fotbollsskor med fasta dobbar.

Linka vänsterytter: Länge bestod ett fotbollslag 
av elva spelare, punkt slut. Om en skadad spelare 
åtminstone kunde stå på benen blev det till att 
linka vänsterytter. Alltid kunde även en skadad 
spelare göra någon nytta. Skulle tro att det var först 
på 1970-talet som begreppet ”12:e gubbe” upp-
fanns, dvs en reserv fick hoppa in. Numera består 
ett 11-mannalag ofta av 16 spelare.

Även om mycket förändrats inom mina idrot-
ter, hoppas och tror jag att glädjen är densamma 
nu som då.Extraknäcket som resargrabb försvann i slutet av 1950-ta-

let. Maskinerna tog över.
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L A-laget i fotboll

Vintern 2021 var läget turbulent för Värtans A-lag 
i fotboll. Flerårige lagledaren och sportchefen 
Magnus Bäckström valde att lämna Värtan och ta 
steget över till Vasastan. Med sig fick han några av 
de äldre, duktiga spelarna. Även flerårige tränaren 
Hugo Berggren lämnade sitt uppdrag.

Lyckligtvis valde några rutinerade spelare att 
stanna kvar i hopp om att tränarfrågan skulle få en 
bra lösning. Efter nyår tog klubbens nye sportchef, 
Victor Nelén, över som huvudtränare, assisterad av 
Thomas Mellin och kvarstannande målvaktsträna-
ren Martin Sjöberg. Inte att förglömma materiala-
ren Tuomo Viitanen. 

Truppen bestod av några äldre spelare + ett 
stort antal egna produkter, av vilka några var så 
unga som 16-17 år + några nya spelare. Skulle det 
nykonstruerade laget hålla? Seriepremiären var 

som hämtad ur en spänningsfilm. Hemma mot 
nyuppflyttade Vasastan. Värtan – Vasastan 2 – 0. 
En drömstart alltså.

Det visade sig att laget höll riktigt bra, även 
om insatserna gick lite upp och ner. De sju första 
matcherna resulterade i tre vinster och fyra oav-
gjorda. Vårsäsongen gav 16 poäng, vilket bara det 
brukar räcka till nytt kontrakt.

Hösten blev lite sämre, 13 poäng, med tre höjd-
punkter: vinsten hemma mot blivande seriesegra-
ren Värmdö med 2 - 1. Vinsten hemma mot Fisk-
sätra med 4 - 3, efter underläge med 3-1, när det 
återstod en halvtimmes spel. För att inte tala om 
avslutningsmatchen mot Vasastan på Stadshagen, 
Vasastan – Värtan 0 – 6. Det blev till sist en 6:e 
plats i serien.

Mats Rehn

Målgörare i seriespelet
Viktor Björklund  10
Daniel Andom  8
David Gustafsson 7
Felix Segerstedt Grahn 4
Patrick Pettersson Hafoka, Niclas Apeltjärn 3
August Palmasson Morthens, Gustaf Lindberg, 
Isper Iqualikinya, Joel Wettborn 2 
Axel Sjölund, Adam Idris Nordqvist, Jacob An-
dersson, Felix Nilsson, självmål  1  

Division 4 Stockholm Mellersta
Värmdö IF 22 18 0 4 82-28 54
Ängby IF 22 15 3 4 63-30 48
Älvsjö AIK 22 13 3 6 58-35 42
Vasastan BK 22 9 4 9 35-52 31
Solna FC 22 9 3 10 39-54 30
Värtans IK 22 8 5 9 48-47 29
Gimonäs FC 22 8 5 9 46-53 29
Marieberg SK 22 8 4 10 49-47 28
Fisksätra IF 22 8 3 11 49-58 27
Järla IF 22 5 8 9 33-48 23
Mälarhöjden 22 5 2 15 33-50 17
Storskogen 22 5 2 15 34-67 17

En regnig höstmatch på Hjorthagens IP. Övre från vänster. 
Isper Igualikinya, Tuomo Viitanen, Thomas Mellin, Martin Eskilsson, Ludwig Nordin, Martin Sjöberg, Felix Segerstedt-Grahn, 
Svante Andersson, Elliot Köpper, Victor Nelén, Ágúst Pálmason Morthens. 
Nedre från vänster:
Viktor Björklund, Jacob Andersson, David Gustafsson, Fabian Slörner, Niclas Apeltjärn, Patrick Pettersson Hafoka, Daniel 
Andom, Noel Bergén, Caesar van den Bussche, Sebastian Kjernholm. 



En särskild blomma till nya styrelseledamoten 
och arrangemangsansvariga Emilia Jansson, 
som lyckats få fram bollkallar och ungdomar 
som vid A-lagets hemmamatcher går in med de 
båda lagen (se sid 24)

P05
Bakre från vänster: Tom Ankarcrona, Pontus Hansson, Elliot Köpper, Caesar van den Bussche, Carl Edholm, Ture Wirström, Oliver Lund-
berg, Joakim Johansson, Theo Mandre.
Främre från vänster: Emil Johansson, Anton Langeggen, Vigor Sundström, Jonathan Rosengart, Dag Tingström, Sven Wärn, Noel Bergén.

P05 det stora glädjeämnet
Trots att jag följt Värtan i åtminstone 70 år har jag 
aldrig varit med om att juniorlaget (födda 2005) 
levererat så många spelare till A-laget. Inte mindre 
än nio 17-åringar har fått speltid i A-laget. Till sist 
blev jag så nyfiken att jag en kylig oktobersöndag 
masade mig upp till Östermalms IP för att titta på 
P05:s svåra match mot Ängby. Inför matchen låg 
Ängby 3:a och Värtan 4:a i tabellen. 

Vilken uppvisning jag fick se. Värtan vann 
med 7-1. Högt tempo, passningar med ett tillslag, 
spelare som alltid var spelbara. Heder åt tränaren 
Tom Ankarcrona, lagledaren Natalie Werner och 
A-lagsledningen som släppt fram så många 05-or 
under säsongen. Äntligen har ungdomsverksam-
heten och seniorverksamheten knutits ihop.

Mats Rehn (som även står för bilderna på uppsla-
get och på  sid 24)
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Om verktyg, gengas och 
snälla människor
Här fortsätter Lasse ”EPA” Erikson (född 
1928, fyllde 94 år i februari) att berätta om 
sin barndom i Hjorthagen

Trots att jag nästa gång (i 
februari) fyller 95 år är jag fullt medveten om 
nutidens höga bensinpriser, hotande energikris 
och annat elände. Mina tankar förs till min 
barndom då jag obehindrat kunde ströva om-
kring i Stockholm som nästan var bilfritt. Andra 
världskriget ledde till bensinbrist och de motorfor-
don som rullade drevs med gengas. Privatbilismen 
fick även släppa ifrån sig gummidäcken till bered-
skapen, eftersom gummiimporten inte fungerade.

Men det fanns gott om spårvagnar för den som 
hade 15 öre eller 20 om man behövde övergång. 
Jag gjorde systematiska räder runt stan för att 
tigga till mig tomma cigarrlådor. Doften av ceder 
gav känslan av att handskas med dyrbarheter. Av 

cigarrlådorna kunde jag tillverka alla möjliga 
trevliga saker. En snäll slöjdlärare i Engelbrekts 
folkskola, till vilken Hjorthagsskolan var ett 
sorts annex, hade skänkt mig en utrangerad hy-
velbänk och några hyvlar och andra verktyg. Jag 
hade alltså nästan som en egen verkstad hemma 
i Hjorthagen. Min mamma tillät mig att under 
en julhelg blockera köksbordet för att reparera 
en kontrabasbalalajka. Det fanns många snälla 
människor omkring mig.

På tal om verktyg och snälla människor. Som 
grabb besökte jag gärna Nordiska Kompaniet 
(för övrigt ritat av Ferdinand Boberg, han som 
ritade gasverket och Värtaverket) där det fanns 

en stor verktygsavdelning. Det mesta var inlåst 
i skåp och montrar, vilket krävde att man måste 
prata med en expedit som plockade fram vad man 
ville se närmre på. Vid ett tillfälle fick jag kontakt 
med en manlig expedit som förstod att den elva-
årige grabben var pank men genuint intresserad av 
verktygen. Jag gömmer aldrig hans ord.

”Du ska gå bort till Sifverts Järnhandel på 
Regeringsgatan 63, inte långt härifrån. Där ska du 

Spårvagn nr 10 nere i Ropsten
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tillverkade gengasknubb. Ungefär en halv decime-
ter tjocka skivor sågades i en vanlig vedkap. Dessa 
skivor höggs sedan till småbitar i en annan maskin 
som oupphörligt stampade ner mot en huggkubbe. 
”Yxan” var V-formad. En gubbe förde med hän-
derna in den kapade skivan, vred och vände den 
på olika sätt för att få lagom storlek på knubbarna. 
Skydden var enkla och det såg riskabelt ut. För-
vånansvärt sällan blandades ett finger med knub-
barna. Gubben var verkligen skicklig.

Vi grabbar hjälpte till med att langa ut säckarna 
från den tidens mack till de väntande bilarna. Det 
blev inte många ören i lön, men vi kände att vi 
gjorde nytta, när så många låg ute i beredskapen.

Lasse ”EPA” Erikson, Norsborg

fråga efter en farbror som heter Tjäder, så kommer 
han att hjälpa dig.”

Jag förstod inte ett dyft, men ett par timmar 
senare klev jag ut från järnaffären med ett stort 
paket, som innehöll allt jag drömt om: Stämjärn, 
järnhyvel, hammare, filar, borrsväng, borrar, mora-
kniv och sågar. Med det tunga paketet gick jag bort 
till Stadion. Därifrån var det alltid lättast att få lift 
bort mot Hjorthagen. I träslöjden gjorde jag där-
efter ett verktygsskåp, som jag fortfarande har kvar. 

Om jag inte hade pengar till spårvagnsresan in 
till stan, brukade det gå bra att lifta. Jag ställde mig 
nere i Ropsten och försöka få lift med en lastbil 
vid Kol & Koks kolgårdar. Ibland fick man stå där 
länge och vinka, men förr eller senare stannade en 
lastbil och så bar det av in mot stan. Trafiken var 
gles, några lastbilar och en och annan personbil 
som drevs av gengas. Förarna verkade tycka att 
det var trevligt med sällskap och ibland blev jag 
kvar ett par timmar i förarhytten. Kunde hjälpa till 
med att lämna paket medan föraren satt kvar. Ofta 
kunde jag få en två- eller femöring i dricks. Ett 
äpple på Hötorget kostade 5 öre. En lastbil körde 
runt och levererade godis. En hel del spilldes och 
jag lät mig väl smaka. Aldrig var jag med om några 
obehagligheter. Kanske bidrog de oroliga tiderna 
med ett nytt världskrig till att vi människor må-
nade om varandra.

Ett par gånger har jag nämnt ordet gengas. 
Aggregaten hängde baktill på bilarna och eldades 
ibland med träkol, ibland med små knubbar av 
lövved. Uppe i Hjorthagen, nära kyrkan, fanns 
en vedaffär, som förutom att förse hushållen med 
ved till kakelugnar, kaminer och vedspisar, också 

Gengas kunde sitta både bak (här på en buss) och fram (bilden överst på en personbil).
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Solveig Norrman Till Minne

Konstnären Solveig Norrman avled 9 maj  2022, 87 
år gammal.

För många Hjorthagsbor och för Värtabla-
dets läsare är hon ett bekant namn. Solveig växte 
upp i Hjorthagen som dotter till Asta och Einar 
Norrman. I Solveigs konstnärskap är Hjorthagen 
ett viktigt motiv i hennes stora projekt ”En fa-
miljehistoria i 1900-talets Sverige”. Målningarna 
kännetecknas av att förklarande texter oftast finns 
inlagda i bilderna. 

Pappa Einar, en av Värtans IK:s grundare 1924, 
gjorde en uppseendeväckande karriär, från spring-
pojke i Konsum i Hjorthagens Folkets hus till LO:s 
andre ordförande 1948 – 1955. Karriären fick ett 
tvärt slut då Einar undertecknade den så kallade 
Wienapellen mot kärnvapen. Detta ansågs som 
en kommunistisk handling och Einar hamnade i 
kylan och punktbevakades livet ut av SÄPO.

Som en lojalitetsförklaring till pappa finns en 
antikärnvapensymbol på Solveigs Hjorthagsmål-
ningar.

Mats Rehn

Pappa och jag

A-laget utanför Medborgarhuset
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Välkommen till 
Hjorthagsträffen

start.stockholm 
facebook.com/ostermalms.sdf  
facebook.com/norradjurgardsstaden

Nu har Östermalms stadsdelsförvaltning öppnat en seniorträff 
på Artemisgatan 2, i bottenvåningen på Hjorthagens senior-
bostäder. Där kan du som är 65 år och äldre delta i aktiviteter, 
fika och umgås i en avkopplande miljö. Programmet finns att 
hämta på plats eller på stadens webbplats. Vi ses!

senior.stockholm/hjorthagsträffen
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I mitten av 1930-talet bebyggdes Lilla Jägarbacken i 
Hjorthagen. Skogsområdet mellan järnvägen och det 
äldre Hjorthagen blev funkisstadsdelen Abessinien. 
Evert är kolarbetare i hamnen, hustru Anna är 
tidningsbud, sonen Rune arbetar i konsumbutiken i 
Hjorthagens Folkets hus. De bor på 19-s gård (se sid 
17). Officersdottern Agnes är Runes fästmö.

Kapitel ur romanen ”Lyck-
an bor i Abessinien”

Gläntan

I många år hade Evert och Anna slitit hårt med 
det som de själva kallade Gläntan. Det var en solig 
svacka långt bort på Lilla Jägarbacken med utsikt 
över järnvägen. Gläntan var deras egen trädgård, 
med bördig jord som de själva skapat. Anna tog 
vara på potatisskal, morotsblast, äggskal och andra 
skulor från det egna hushållet. Rune bar från kon-
sumbutiken hem frukt och grönsaker som blivit 
dåliga och inte gick att äta. Allt hävdes ner i två 
luftiga trälådor som Evert spikat ihop. Virket till 
lådorna hade inte kostat mycket. Evert hade köpt 
det billigt av Vilgot Jonsson som arbetade hos Ford 
i Frihamnen. De amerikanska bilarna levererades 
nämligen till Värtahamnen i nedmonterat skick i 
bastanta trälådor. Det fanns till och med familjer 
som byggt små sommarhus av sånt där ameri-
kanskt virke.

Trälådorna stod på en skuggig plats intill Glän-
tan och deras innehåll blev efter några månader 
prima trädgårdsjord. På våren brukade Evert och 
Rune dessutom kånka dit några hinkar med gödsel 
från Stora Skuggans gård.

Gläntan var Annas och Everts stolthet och vik-
tig för att minska deras matkostnader. De var långt 
in på hösten självförsörjande på potatis, morötter, 
lök, kålrötter och rabarber. Evert älskade rabarber-
kräm, som han gärna ville ha som efterrätt mest 
varje dag. Rabarbern gick bra att spara hur länge 
som helst. Det vara bara att skära stjälkarna i små 
bitar och proppa ner i flaskor, som därefter fylldes 
med vatten och korkades igen. Evert var glad över 
att hans tomma brännvinsflaskor kom väl till pass.

Så här i början av oktober var alla grödor 
skördade, utom de sista potatisarna. Det blev två 
fulla hinkar. Ovanpå potatisarna lade Evert några 
jordiga rabarberrötter, som skulle grävas ner utan-
för deras port. Evert hade redan gjort i ordning en 
skylt med texten ”Everts rabarber”.

Till sist återstod bara den sista kaffestunden 
vid Gläntan. De satte sig på bänken som Evert 
spikat ihop för många år sedan. Rune hade lovat 
att bära hem den senare i veckan. Anna gjorde 
fint med duk på tallstubben som tjänstgjorde som 
bord, tog upp termosflaskan ur korgen och bäst 
av allt, nybakade kubbar. Anna protesterade inte 
när Evert hällde i en rejäl skvätt brännvin i sitt 
kaffe. Anna däremot ville inte ha någon kaffekask. 
Stunden borde ha varit behaglig, men det gick inte 
att känna någon glädje. Bakom dem, mot Hjort-
hagen till, hade skogen skövlats och bergknallarna 
sprängts sönder.

Evert blev vemodig, medan Anna fylldes av 
ilska. Hennes svampställen och bärmarker skulle 
försvinna. Hur kunde man förstöra Lilla Jägar-
backen på det viset? Man kunde väl bygga hus 
någon annan stans. Hjorthagen skulle aldrig bli 
sig likt med alla de nya, fula husen. Evert höll med 
om att allt var sorgligt, men en tröst var väl ändå 
att Rune och Agnes skulle få en alldeles modern 
lägenhet. Men det skulle inte Evert ha sagt, för nu 
strömmade orden ur Anna. 

Rune skulle aldrig gå iland med att betala alla 
pengarna för lägenheten; det var förstås Agnes 
som drivit på honom; hon var så bortskämd, ja 
hon tyckte att hon var förmer; alltid klädd i fina 
klänningar och hatt; inte kunde man tänka sig 
henne hugga i här vid Gläntan; det kunde vem 
som helst förstå att det aldrig kunde hålla mellan 
Rune och Agnes; de där förlovningsringarna, bort-
kastade pengar; han skulle ha haft en flicka från 
Hjorthagen, Berit eller Elin till exempel; storhets-
vansinne; äga sin lägenhet, såna dumheter. 

Evert försökte få stopp på Annas ilska: ”Anna 
min lilla gumma, nu går vi hem till oss och äter 
raggmunk, med din goda lingonsylt. Och kanske 
en liten nubbe bara för att det är lördag?”.

Utan att svara plockade Anna ihop efter kaffe-
stunden. När de tysta gick hemåt, bar Anna korgen 
och Evert de två tunga hinkarna. 

Nästa vår skulle deras Glänta inte längre finnas.



Romankapitlet ”Gläntan” handlade om 1930-talets Hjorthagen Efter byggnationerna på 1930-talet (Abes-
sinien och Barnrikehusen) har Hjorthagsborna i stort sett fått behålla sina natur- och parkområden, till en 
del ”tack vare” det trafikstörda läget. Nu känns det dock som att några områden kan komma att bebyggas: 
Rådjursstigens nedre del, söder om idrottsplatsen och kanske även Örnklipporna (naturområdet mellan 
Artemisgatan och gasverksområdet). Många Hjorthagsbor är engagerade i frågan och hävdar att de här sista 
natur- och parkområdena behövs, dels av naturskyddsskäl, dels därför att den kraftigt ökande befolkningen 
behöver alla kvarvarande grön- och bergsytor. Som dagledig pensionär kan man ofta se hur det kryllar av 
förskolebarn i färgglada västar på alla ”överblivna” naturytor.

Värtabladet med sin glesa utgivningstakt kan inte spegla den här frågan, men titta gärna in på hjorthagen.nu.
På stadens hemsida kan man läsa om att Exploateringsnämnden tog beslut den 9 juni 2022 om att markan-
visa totalt cirka 105-125 bostäder. Det är 25 hyresrätter, 80-100 vård- och omsorgslägenheter samt förskola 
med 5 avdelningar. Markanvisningarna går till två olika aktörer, NREP AB och Gimle Bostad AB.
https://vaxer.stockholm/projekt/bostader-och-verksamheter-i-hjorthagskransen/

Mats Rehn

Stadens karta över de senaste markanvisningarna. Det bör betonas att flera kartversioner 
existerar, på vilka de tänkbara byggområdena är betydligt större.

Här sprängs det på Lilla Jägarbacken. I bakgrunden kolonistugor där parkleken Hjortglän-
tan numera ligger.

Evert (Mats Utbult) och Anna (Camilla Janzon) från 
teaterföreställningen ”Lyckan bor i Abessinien” (2018; 
Hjorthagens Kulturhus).



Värtastödet 2023
Värtans IK hoppas på fortsatt frivilligt stöd för att 
bland annat kunna finansiera utgivningen av Vär-
tabladet. Skänk ett valfritt belopp senast 15 febru-
ari. Du kommer att avtackas i nr 1 2023. Betala till 
Värtans IK plusgiro 25 93 93 – 7 eller genom swish 
1236023584 (Värtans IK).

Tack för Värtastödet – som 
under 2022 gav 41 940 kr
Det årliga uppropet för Värtastödet görs i julnum-
ret av Värtabladet (med dead-line 15 februari), 
men många fortsätter att skänka frikostigt stöd 
även efter 15 februari. Dessa personer avtackas här 
och nu. 

Eddie Wibergh, Stig Bjarnestad, Anneli och Tho-
mas Nilsson, Kjell Salenby, Leif Hultqvist, Kerstin 
Kronqvist Lundberg, Lena Petersson, Margot 
Stenström, Ingvar Larsson, Ove Lindgren, Sonja 
Bergström, Håkan Kjellin, Kerstin Markselius, 
Sören Åman, Berit Naumann, Rolf Jonsson, Kent 
Axelsson, Leif ”Fiffi” Andersson, Per Edlundh, 
Marianne Andersson, Lena Finnman o Bengt 
Berg, Bertha Eriksson, Nils ”Gitten” Lagerlöf, Eva 
Svensson, Hans-Gunnar Andersson, Hans Asp-
lund, Anders Jansson, Siv Norlander, Said Ekman, 
Agneta Müller, Ulla o Börje Stenberg, Ulla Ström-
gren, Börje Söderström, Kjell Keisu, Mats Rehn, 
Göran Nilsson, Stefan Killander, Siv Persson, Jan 

Johansson, Mats Gullberg, Toivo Blixt, Madeleine 
Jonsson, Adam Antonov, Kurt Werner
Totalt från och med 16 februari: 22 750 kr

Nya Guldsponsorer (minst 1 000 kr, efter 15 
februari)
Agneta Müller, Siv Persson, Mats Gullberg, Kurt 
Werner

Nya Silversponsorer (minst 500 kr efter 15 
februari)
Ingvar Larsson, Kerstin Markselius, Sören Åman, 
Kent Axelsson, Ulla o Börje Stenberg, Mats Rehn

Tack för Måltian 2022
Kerstin Kantzy, Rolf Rudin, Anders Hoff, Kurt 
Werner, Anders Jansson, Leif Wahlström, Titti o 
Leif Andersson, Mats Rehn, Ann Katrin Angeklint, 
Hans Lindgren, Thomas Mellin, Anneli o Thomas 
Nilsson, Inge Lindström, Karl Norheden, Jan Ol-
son, Bengt Berg o Lena Finnman, Jan Johansson, 
Peter Arghe, Jan Eric Carlsson, Bengt Sparrelid, 
Bengt Sundholm, Bo Sundholm, Martin Roseng-
art, Roger Nilsson

Genom att ni deltog i Måltian och skänkte 10 kr 
per A-lagsmål i seriespelet stärktes klubbkassan 
med 11 000 kr. 

Butik: Artemisgatan 47a, Hjorthagen | Tel: 073-965 60 01
E-post: wellsit.se@gmail.com | Hemsida: www.wellsit.se

DIN LOKALA
DATORFIXARE!
• Lagar din dator. Bärbar eller stationär,
   fixar skrivaren m.m.
• Löser problem med virus, rensar och
   ominstallerar
• Installerar Wi-Fi, skrivare, Chromecast
• Lär dig hur du använder din dator.
   Internet, e-post och andra program
   som bl.a. Facebook, Skype m.ml.

VÄLKOMMEN!   M.v.h. Stephen

Hjorthagsprästen slutsåld (finns som e-bok)
Född i Hjorthagen reas för 50 kr
Lyckan bor i Abessinien 200 kr 

Kontakta Mats Rehn  
mats.erik.rehn@gmail.com, tel. 070-29183 23

  HJORTHAGS- 
          TRILOGIN

av Gunilla Giertta Rehn och Mats Rehn
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Bowling

Alldeles innan träningsspelet började för bowlarna, drabbades sektionen av en 
svår chock. Eirik Gamborg Nielsen avled hastigt och helt oväntat 14 augusti. Eirik 
blev 70 år.

I ligaspelet som drog igång i mitten av september ställde Värtan upp med tre 
lag, två åttamannalag (A-laget och B-laget) samt ett nystartat fyrmanna C-lag. A-
laget spelar i div 2 Södra Svealand vilket innebär resor till Söderköping, Åtvida-
berg, Motala, Nyköping och Mjölby. Resten av bortamatcherna i tolvlagsserien 
spelas i Stockholmsområdet.

Kontakt: Mats Rehn, mats.erik.rehn@gmail.com. Hemmahall: Kungsholmshallen.

Innebandy
Värtans innebandylag samlat i omklädningsrummet i Hjorthagshallen före matchen mot Sköndal i div 4 Mel-
lersta. Värtan vann med hela 11-0 och avancerade till andraplatsen i serien.

Glädjespridaren Eirik 
Gamborg Nielsen, av de 
närmaste vännerna kallad 
”Gutten” med tanke på 
ursprunget i Norge.

Klubbmästerskapet 2021-22 färdigspelades under våren. 
De tre bästa: från vänster Kjell Scherman 3583 p, Emil 
Brynolfsson 3600 p, Mikael Olsson 3444 p. Emil fick alltså 
ihop 225 poäng i snitt på de 16 serierna.

A-laget i början av höstsäsongen. Seger hemma på Kungsholmshallen 
mot Team Baltzar från Motala. Från vänster: Mikael Olsson, Tommy 
Hägvall, Kjell Scherman, Joel Lindström, Stefan Tingvall, Thomas 
Englund, Marcus Auvinen, Ola Näslund, Jesper Bergwall.

Sittande i stolen framför gänget lagledaren, veteranen och eldsjälen Fredrik Perlskog. Fredrik har 
varit drivkraften från 2014 då innebandyn nystartade i Värtan. Från vänster: David Edlund, Sebastian 
Qvarfordt, Martin Rask, Johannes Åberg, Jonas Qvarfordt, Rickard Lindblom, Ludvig Holmberg, Niklas 
Perneryd, Isak Werkmäster Lind & Oskar Eklind
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Jaktgatan 4, Norra Djurgårdsstaden  |  Tel: 08-546 144 54
Info@selmadeli.se  |  selmadeli.se

FULLSTÄNDIGA RÄTTIGHETER

Välkommmen till din
lokala bank på Gärdet.

Du träffar oss på
Värtavägen 69 och på 
Storängsgatan 15.

En personlig och lokal  bank

handelsbanken.se/gardet
handelsbanken.se/norra_djurgårdsstaden
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Gittans minnen från 19s 
gård
Gittan (Birgitta Åberg Lundberg, f Ohlsson 1947) 
fortsätter att berätta om hur det var att växa upp 
på 19s gård (Tegeltrave nr 2, byggd 1915–16; dagens 
adress Artemisgatan 31–39). 

Vi hade en ”Gubb- bänk” på gården. Där satt 
”Gubben Pettersson” och ”King-gubben” om da-
garna. ”King-gubben” hade en Schäferhund som 
hette King. Han satt ofta i sitt fönster, mot baksi-
dan av huset och passade på oss ungdomar när vi 
kom hem med bussen från Engelbrektsskolan. Han 
ville att vi skulle handla åt honom. Väluppfostrade 
som vi trots allt var, så gjorde vi det fast vi inte 
hade lust.

Sopor kastades i en byggnad vid trapporna ner 
mot ”Långbacken”. Där, på taket gick en liten flicka 
fram och tillbaka medan hon sjöng: ”Vill ni se, 
Kalle P - världens största skojaré”?  Sen försvann 
hon! Ramlade ner och svimmade! Lingon - fick 
bära henne hem. Hennes pappa var snäll. Jag fick 
följa med honom till hans arbete, som låg uppe på 
berget där 10:ans spårvagn svängde runt på väg till 
Ropsten. Utanför hans arbetsplats växte jordgub-
bar som vi fick plocka - det var tider det!

Som lite äldre, var vi ungdomar nere på idrotts-
platsens skridskobana. Killintresset hade vaknat! 
Jag tittade i översta farstu-fönstret och såg om 
banan var öppen och åkte sen ner för trapporna 
mot planen i full rulle med skridskorna på! Sen 
lekte vi ”Vem är rädd för Svarte man?” Man ville 
gärna bli fångad av en kille! Köpte godisstänger i 
kiosken och värmde våra vantar på kolkaminen 
i ombytesrummet, så att isdropparna skvätte. Vi 
åkte Släng-kälke och det blev extra kul då de äldre 
killarna drog den! ”Hej, vad det gick undan!”

En Afghan-hund vid namn Kaboki, kom ru-
sande emot oss och fällde oss nästan. Samma hund 
kom ofta springande Artemisgatan fram med en 
påse i munnen (med pengar) mot kiosken i slutet 
av Artemisgatan och sprang sedan tillbaka med 
Aftonbladet eller Expressen i munnen. Hundhåren 
stod som ett streck utmed vinden!

Min syster Berit blev min ”mamma”, eftersom 
vår egen mamma dog, bara 35 år gammal. Då var 
Berit 15 år och jag själv sex år.

När jag blev tonåring flyttade en ensamstående 
mamma in, med sina två eller tre halvvuxna söner. 
Hon hade en man (bror, vän, ”älskare”?), som hon 
inte fick ta in i lägenheten p.g.a. sönerna. Han fick 
ligga på vinden! 

Min kompis och jag tyckte att det var spännan-
de att han låg uppe under taket på en säng!

Dit fick man klättra på en järnstege som satt 
fast i väggen. Vi hade ofta klättrat på den för att 
glutta ut genom takluckan.

Vad jag som vuxen fått veta, var att många 
pappor hade alkoholproblem - inte bara min/vår 
pappa, som kunde dricka för mycket ibland. 
Sen hade vi åtminstone tre stycken elaka tanter  - 
speciellt elaka var de mot mig, eftersom jag inte 
tillhörde deras arbetarklass, tyckte de! Vår pappa 
var ju Guldsmed och Konstnär och inte Gasverks-
arbetare eller kolarbetare!

Ofta besökte jag den snälle farbror Edling på 1 
trappa under oss. 

Satt i hans korgstol, såg på hans väderfigurer, 
där gumman kom ut ur ett litet hus, då det var sol 
och gubben kom ut, då det regnade. Sen hade han 
en trägubbe som gömde en spritflaska. Om man 
lyfte på hans hatt, kunde man hälla upp!

Fast farbror Edling lät mig aldrig smaka, så 
klart!

Utsikt från Gittans fönster. Hubertusgatan mot Artemisgatan. En 
av gasverksvillorna framför. Långkorven.
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Pizzor · Husmanskost · Sallader 
Dagens tips · À la Carte 

»Dagens« serveras 10.30–14

ät hos oss – eller ta med

Restaurang Hjorten (Bambina)
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Artemisgatan 18 ☎ 664  55 07

Mån – fre 10.30 –21.30 ◆  Lör  11– 21.30  ◆ Sön 11–21



Värtan
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Värtans IK 
Ungdomssektionen

Ungdomssektionen har fotbollsverksamhet för 5-19-åringar. Vi har drygt 600 barn och 
ungdomar i vår verksamhet, jämt fördelat på flickor och pojkar. 

Vill ditt barn börja spela fotboll hos oss? Mejla vartan.ungdom@gmail.com 

Knattefotbollsskolan 2023 gäller barn födda 2017 och fotbollslekis 2023 gäller barn 
födda 2018. Start i april. Anmälan öppnas på laget.se/VartansIK efter årsskiftet.

Gilla oss på Facebook: Värtans IK Ungdomssektion. Följ Värtan på Instagram: @vart-
ans_ik

Utrymmet i Värtabladet är begränsat, så därför kan vi bara visa ett axplock av den stora verksamheten. Se 
även sid 7 och bilden på P05.

F07 (bilden tagen på Kanalplan, numera Hammarby IP)

18 matcher, 14 vinster, 78 gjorda mål, 22 insläppta, vad-blir-det? Det blir Sanktanseger i F2007-4B för Värtan F07!
Övre raden från vänster: Sophie Dufström, Denise Edman, Stella Johansson, Viola Saari, Thea Aule, Louise Holmberg, Emilia 
Riberg, Malin Dyrvold.

Undre raden från vänster: Tilla Jonsson, Mollie Jonsson, Simone Safiyari, Bella Torén Björling, Tilda Skålén (inlånad från F09), 
Edit Bellander (inlånad från F10).

Ej med på bilden : Stella Rutherhill, Titti Hall, Vanessa Lukic Londono. Tränare är Tom och Johanna Ankarcrona, lagledare är 
Roger Aule. Vi tackar för en fantastisk säsong där vi också knep en mittenplacering i damjuniorserien DJ-3B. Tack också till alla 
spelare vi fått låna under säsongen av F09 och F10. Värtafamiljen levererar!



F-09 firar ett mål i kvartsfinalen i Gothia Cup

F-09 flaggbyte med FC New England i Gothia Cup

F-09 Gothia Cup i Göteborg

F 10

F 11

F 12
F 14 Vit



P 10 Falu sommarcup P 10 Falun

P 15 Blå målglädje
P 15 Blå

P 15 röd
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Vi finns 
alltid nära 
till hands.

Bästa bostadsaffären  
i Norra Djurgårdsstaden?

Funderar du på att byta bostad? Vi på Fastighetsbyrån har koll på  
bostadsmarknaden i allmänhet och ditt område i synnerhet. Vi hjälper dig gärna 

 med dina frågor om bostadsmarknaden och funderingar kring både sälj- och 
köpprocessen. Välkommen att höra av dig för ett personligt eller digitalt möte. 

Vi finns alltid nära till hands.

Fastighetsbyrån i Norra Djurgårdsstaden
08-409 337 50 / Bobergsgatan 55 / fastighetsbyran.com 
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-laget och gjort bra ifrån sig. V
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På bilden ovan till vänster väntar ungdom
arna otåligt på att seniorerna ska läm

na om
klädningsrum

m
et. På bilden ovan till höger ses en del av läktaren. Faktum

 är att V
ärtan har varit det m

est publik-
dragande laget i div 4 Stockholm
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ellersta.

På bilden nedan har hem
m

alaget och ungdom
arna ställt upp sig för att presenteras inför publiken.


